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PROTOKÓŁ Nr LXXIII/23 

z obrad LXXIII Sesji Rady Powiatu Łowickiego 

odbytej w dniu 25 października 2023 roku w sali konferencyjnej  

Starostwa Powiatowego w Łowiczu, ul. Stanisławskiego 30 a 

Ustawowa liczba Radnych     – 19 

Radnych obecnych podczas spotkania            – 18 (nieobecny K. Figat)   

Lista obecności       – /Zał. Nr 1/ 

Nagranie z obrad Sesji RPŁ     – /Zał. Nr 2/ 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad LXXIII Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

4. Przyjęcie wniosków do protokołu z LXXII Sesji Rady Powiatu 

Łowickiego.  

5. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Łowickiego i Starosty 

Łowickiego dotycząca oświadczeń majątkowych. 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Łowickiego 

za rok szkolny 2022/2023. 

7. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie uchylenia Uchwały Nr 

LXXII/450/2023 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 27 września 2023 r. 

w sprawie sprostowania oczywistych omyłek pisarskich  w Uchwale Nr 

LXX/436/2023 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 30 sierpnia 2023 r. w 

sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i 

specjalnych mających siedzibę na obszarze Powiatu Łowickiego, od 

dnia 1 września 2023 roku. 

8. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ zmieniającej Uchwałę Nr 

XXIX/216/2012 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 31 października 2012 

r. w sprawie Statutu Zespołu Opieki Zdrowotnej w Łowiczu. 

9. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie zatwierdzenia 

,,Programu Naprawczego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Łowiczu na 

lata 2023-2025”. 

10. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie Rocznego Programu 

Współpracy na rok 2024 Powiatu Łowickiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i 

o wolontariacie. 
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11. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Łowiczu, obręb 

Bratkowice oznaczonej jako działki nr 8497/241 i 8516/5. 

12. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie rozpatrzenia skargi 

na dyrektora szkoły. 

13. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie zmiany budżetu 

Powiatu Łowickiego na 2023 rok. 

14. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ zmieniającej Uchwałę  

Nr LXI/394/2023 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 25 stycznia 2023 

roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Łowickiego na lata 2023-2036. 

15. Sprawozdanie Zarządu Powiatu Łowickiego z działalności w okresie 

między sesjami.  

16. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Powiatu Łowickiego  

z działalności w okresie między sesjami.  

17. Wolne wnioski radnych i sprawy różne.  

18. Zakończenie obrad LXXIII Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 

Ad. pkt 1 

Otwarcie obrad LXXIII Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak witając Radnych i zaproszonych 

gości otworzył obrady LXXIII Sesji Rady Powiatu. 

Ad. pkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad.  

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak poinformował, że w sesji bierze 

udział 18 Radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować 

i podejmować prawomocne decyzje. 

Ad. pkt 3 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak poinformował, że porządek obrad 

wraz z materiałami Szanowni Radni otrzymali. Czy są uwagi do porządku obrad?  
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Wicestarosta Łowicki Piotr Malczyk: Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, 

proszę o zdjęcie z porządku obrad pkt 8. Wnioskuję o to i jako uzasadnienie 

chciałbym Państwu jakby przekazać, że należy poddać jeszcze raz analizie 

powstanie wydziału controllingu. Oczywiście jest to zasadne, żeby ten wydział 

powstał, jednak musimy jeszcze dokładnie przeanalizować jego zakres i o to 

proszę, ponieważ jest jeszcze przed nami oczywiście dużo czasu, więc nie jest to 

obowiązkowe na tej sesji. Dziękuję. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są pytania do 

wnioskodawcy? 

Radny Michał Śliwiński: Czy jeżeli pamiętam, to o tym controllingu mówiliśmy 

już chyba rok temu, także ten wydział ma być powołany i jakoś przez ten rok 

czasu nie było możliwości przygotowania się naprawdę do tego, żeby to 

zrealizować, tylko znowu już jest punkt wyrzucony, za chwile zdejmujemy, tak 

trochę mało poważnie podchodzimy do tego, tak, a wiemy o tym, że ta Pani, która 

nam zdała sprawozdanie, to powiedziała, że to jest bardzo ważny wydział i przez 

ten rok czasu jeszcze nie, no nikt nie wypełnił obowiązku, żeby to tak naprawdę 

funkcjonowało? Dziękuję. 

Wicestarosta Łowicki Piotr Malczyk: Szanowni Państwo oczywiście, jest to 

wydział bardzo ważny, dlatego podchodzimy do tego bardzo rozsądnie. 

Rozmawialiśmy z wieloma osobami, którym nasz Zespół Opieki Zdrowotnej leży 

na sercu i dlatego chcemy, żeby na sesji grudniowej było wszystko przygotowane 

i żebyśmy wszyscy, włącznie ze mną byli pewni podejmowanej decyzji, dlatego 

proszę was o zdjęcie tego punktu. Dziękuję. 

Radny Michał Śliwiński: Wydaje mi się, że jeżeli mówimy o pkt 8, no to mamy 

w pkt 9: Rozpatrzenie projektu Uchwały w sprawie zatwierdzenia Programu 

Naprawczego Zespołu Opieki Zdrowotnej, no to dla mnie jeden i drugi, jeżeli 

mówimy, że chodziło o zmianach w regulaminie, jeżeli chodzi o wydział 

controllingu, no to jedno i drugie jest kompatybilne ze sobą i dla mnie też 

powinniśmy zdjąć pkt 9 tak, jeżeli mówimy o całym programie naprawczym, a 

tam była też mowa o tym, że ten wydział jest potrzebny do tego, żebyśmy w 

szpitalu tak naprawdę zaczęli wychodzić na prostą i mieli pewien wpływ na 

rzeczy, które nam potem pomagają temu szpitalowi przetrwać. 

Wicestarosta Łowicki Piotr Malczyk: Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o 

program naprawczy to oczywiście jest tam w nim też sformułowanie, jest zawarte 

utworzenie komórki controllingu, natomiast nic nie stoi na przeszkodzie, żeby ten 

program naprawczy wprowadzić, a na najbliższej sesji podjąć decyzję o 

utworzeniu w szpitalu odpowiedniej komórki kontrolującej i program naprawczy 

nie obejmuje tylko controllingu, to jest jakiś tam ułamek, więc tutaj nie ma żadnej 
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zasadności, żeby nie wprowadzać tego programu naprawczego. No chyba, że 

Państwo macie jakieś uzasadnienie do tego, aby go nie wprowadzać. Dziękuję. 

Radny Michał Śliwiński: Panie Starosto, tu nie chodzi tak, jak ta Pani, która nam 

przedstawiała problemy, jakie są w służbie zdrowia i mówiła, że nawet malutki 

ułamek może wpłynąć na poprawę, bądź na gorszą sytuację w Zespole Opieki 

Zdrowotnej. Pan Teraz, można powiedzieć zaprzecza temu, że controlling to tam 

będzie malutki wycinek. Ja tylko pytam czy musimy ten pkt 9 dzisiaj go 

realizować, czy możemy go razem zrealizować już, jak będziemy mieli wszystko 

przygotowane? Bo czy tutaj jakiś termin jest na to, bo jeżeli jest termin na to, 

może będziemy musieli to zrobić. Jeżeli nie ma terminu to ja bym proponował, 

żeby to zrealizować wszystko razem, tak. 

Wicestarosta Łowicki Piotr Malczyk: Rozumiem, natomiast jeżeli chodzi o pkt 

8, to on nie ma nic wspólnego z pkt 9. Jest to program naprawczy i dlatego też 

Panie Przewodniczący wnioskuje i proszę o zamknięcie dyskusji. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są jeszcze pytania do 

tego wniosku? Jeżeli nie ma, ogłaszam 5-minutową przerwę. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak o godzinie 13:20 ogłosił przerwę w 

obradach LXXIII Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak o godzinie 13:25 wznowił obrady 

LXXIII Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 

Radni Powiatu Łowickiego przystąpili do głosowania nad zdjęciem z porządku 

obrad pkt. 8 ,,Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ zmieniającej Uchwałę Nr 

XXIX/216/2012 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 31 października 2012 r. w 

sprawie Statutu Zespołu Opieki Zdrowotnej w Łowiczu”.  /Zał. Nr 3/ 

Radni RPŁ w głosowaniu jawnym /w głosowaniu wzięło udział 18 Radnych RPŁ, 

nieobecny K. Figat/: 

Za     – 15 

Przeciw    – 3 

Wstrzymało się   – 3 

Zdjęli z porządku obrad pkt 8: ,,Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ zmieniającej 

Uchwałę Nr XXIX/216/2012 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 31 października 

2012 r. w sprawie Statutu Zespołu Opieki Zdrowotnej w Łowiczu”.  

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie obrad LXXIII Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
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3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

4. Przyjęcie wniosków do protokołu z LXXII Sesji Rady Powiatu 

Łowickiego.  

5. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Łowickiego i Starosty 

Łowickiego dotycząca oświadczeń majątkowych. 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Łowickiego 

za rok szkolny 2022/2023. 

7. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie uchylenia Uchwały Nr 

LXXII/450/2023 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 27 września 2023 r. 

w sprawie sprostowania oczywistych omyłek pisarskich  w Uchwale Nr 

LXX/436/2023 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 30 sierpnia 2023 r. w 

sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i 

specjalnych mających siedzibę na obszarze Powiatu Łowickiego, od 

dnia 1 września 2023 roku. 

8. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie zatwierdzenia 

,,Programu Naprawczego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Łowiczu na 

lata 2023-2025”. 

9. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie Rocznego Programu 

Współpracy na rok 2024 Powiatu Łowickiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i 

o wolontariacie. 

10. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Łowiczu, obręb 

Bratkowice oznaczonej jako działki nr 8497/241 i 8516/5. 

11. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie rozpatrzenia skargi 

na dyrektora szkoły. 

12. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie zmiany budżetu 

Powiatu Łowickiego na 2023 rok. 

13. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ zmieniającej Uchwałę  

Nr LXI/394/2023 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 25 stycznia 2023 

roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Łowickiego na lata 2023-2036. 

14. Sprawozdanie Zarządu Powiatu Łowickiego z działalności w okresie 

między sesjami.  

15. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Powiatu Łowickiego  

z działalności w okresie między sesjami.  
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16. Wolne wnioski radnych i sprawy różne.  

17. Zakończenie obrad LXXIII Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 

Ad. pkt 4 

Przyjęcie wniosków do protokołu LXXII Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak poinformował, że protokół z LXXII 

Sesji RPŁ został wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Czy są uwagi do protokołu 

z LXXII Sesji Rady Powiatu Łowickiego? Nie widzę.  

Ad. pkt 5 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Łowickiego i Starosty 

Łowickiego dotycząca oświadczeń majątkowych. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak przedstawił informację dotyczącą 

oświadczeń majątkowych składanych do Przewodniczącego Rady Powiatu 

Łowickiego. /Zał. Nr 4/ 

Starosta Łowicki Marcin Kosiorek przedstawił informację dotyczącą 

oświadczeń majątkowych składanych do Starosty Łowickiego. /Zał. Nr 5/ 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są pytania do 

przedstawionej informacji? Nie widzę. 

Ad. pkt 6 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Łowickiego za rok 

szkolny 2022/2023. 

Dyrektor Wydziału EKZ Ilona Wężowska: Proszę Państwa, niniejszy materiał 

do Państwa został przekazany. Obejmuje on informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych w Powiecie Łowickim w roku szkolnym 2022/2023, ale pozwolę 

sobie odczytać, jakie treści zawarte są w niniejszej informacji. 

Dyrektor Wydziału EKZ Ilona Wężowska przedstawiła informację o stanie 

realizacji zadań oświatowych Powiatu Łowickiego za rok szkolny 2022/2023. 

/Zał. Nr 6/ 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są pytania? 
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Radny Jerzy Wolski: Pani Dyrektor, no ambitne mamy założenia, zadania. My, 

Rada Powiatu Łowickiego wiemy, że to tak właśnie wydział oświaty ma 

pracować. Pytanie takie zasadnicze, będą zmiany, bo to może, ile nam brakuje w 

tym momencie na oświatę, na realizację tychże zadań oświatowych, bo wiemy, 

że jest niedoszacowane subwencje oświatowe, w jakim momencie my jesteśmy? 

Mamy koniec października tegoż roku, rozmawialiśmy wielokrotnie na Komisji 

Oświaty o tym, ale no sytuacja prawdopodobnie jest dynamiczna i obawiam się, 

że lepsza nie jest. Jeśli potrafi Pani odpowiedzieć, czy być może Pani Skarbnik. 

Główna Księgowa Sylwia Gajda: Szacujemy, że po wprowadzonych dzisiaj 

zmianach do końca roku na oświatę braknie około 2,5 do 3 000 000,00 zł. 

Radny Michał Śliwiński: Pani Dyrektor, po raz kolejny zwracam uwagę na 

przygotowanie materiału, który dostaliśmy. Są mało czytelne, chaotyczne. 

Odpowiadając na pytania, nawet jak Pani popatrzy sobie w te materiały, nie wiem, 

ja rozumiem, że dyrektorzy Pani dostali jakieś pytania, na które odpowiadali, jak 

gdyby Pani popatrzyła, to logicznej całości, nawet w pkt 3: Przygotowanie do 

bezpieczeństwa i higieny w publicznych i niepublicznych szkołach, placówkach 

mamy tak: w miarę potrzeby usuwany jest śnieg i lód – 31 sierpnia. No Pani 

Dyrektor, no przecież gdyby Pani te materiały przeglądała to myślę, że i wiele 

takich punktów mogę jeszcze Pani, ale już nie chcę pogrążać tego na sesji. No w 

jednym punkcie jest odpowiedź na ileś tam pytań, w innym punkcie znów 

pokrywają się bądź inna szkoła coś innego dopisane. No ktoś spinał te dokumenty, 

Pani się pod nimi podpisała, także chciałbym, żeby na przyszłość te dokumenty 

naprawdę wyglądały w jakiś sposób, odpowiedzi były na pytania, które są 

kierowane, a nie tak chaotycznie, bo nikt nie będzie czytał z radnych najpewniej, 

bo to materiały dostaliście, jak są jakieś pytania to bardzo proszę, zapoznaliście 

się z nimi, ja akurat się zapoznałem i powiem mam mętlik w głowie, jak czytam 

te materiały. Dziękuję. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Czy są jeszcze pytania do 

przedstawionej informacji? 

Dyrektor Wydziału EKZ Ilona Wężowska: Przepraszam, ale data dotyczy 

protokołu dlatego, że wynika z rozporządzenia w sprawie bezpiecznych i 

higienicznych w publicznych i niepublicznych szkołach i placówkach, że do 31 

sierpnia musi być przedłożony protokół i to ta data odpowiada nie czynnościom 

wykonywanym na terenie szkoły, tylko protokołu, który jest złożony przez szkołę. 

Więc no jeżeli jest rzeczywiście nieczytelne, to będę się starała, żeby tutaj było… 
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to chodziło o datę protokołu złożonego przez szkołę. Szkoły mają obowiązek 

przedłożenia informacji o stanie przygotowania pod kątem bezpiecznych i 

higienicznych warunków pracy. 

Radny Michał Śliwiński: A w Liceum nr I i II, czy panie dyrektorki nie pełniły 

tego obowiązku? Nie no, bo tam nie ma mowy o tym. Ja tylko właśnie mówię o 

tym, że te materiały, które są przygotowane, są tak na bym powiedział na odwal 

się. Ja nie oskarżam tutaj dyrektorów broń Boże, bo myślę, że ktoś kto spinał te 

wszystkie materiały i przygotowywał pismo dla radnych, no nie przyłożył się do 

tego. Dziękuje. 

Dyrektor Wydziału EKZ Ilona Wężowska: Panie Radny, te wszystkie 

informacje, włącznie z protokołem znajdują się w Wydziale, więc serdecznie 

zapraszam. Jest możliwość udostępnienia, także bardzo proszę. 

Radny Michał Śliwiński: I w dalszym ciągu nie odpuszczę, ale wszystkie szkoły 

miały taki protokół złożyć czy tylko jedna? 

Dyrektor Wydziału EKZ Ilona Wężowska: Protokoły składają wszystkie 

szkoły. 

Radny Michał Śliwiński: No to dlaczego nie ma tej informacji przy innych 

szkołach? 

Dyrektor Wydziału EKZ Ilona Wężowska: Dlatego, że w informacji, którą 

przedłożyło mi I Liceum i II Liceum nie zawarli tej treści. 

Radny Michał Śliwiński: W dalszym ciągu wracamy do tego, że ktoś kto spinał 

to wszystko, nie przyłożył się do tego. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są inne pytania? Nie 

widzę, dziękuję Pani Dyrektor. 

Ad. pkt 7 

Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie uchylenia Uchwały Nr 

LXXII/450/2023 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 27 września 2023 r. w 

sprawie sprostowania oczywistych omyłek pisarskich w Uchwale Nr 

LXX/436/2023 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 30 sierpnia 2023 r. w 

sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i 
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specjalnych mających siedzibę na obszarze Powiatu Łowickiego, od dnia 1 

września 2023 roku. 

Dyrektor Wydziału EKZ Ilona Wężowska przedstawiła projekt Uchwały RPŁ 

w sprawie uchylenia Uchwały Nr LXXII/450/2023 Rady Powiatu Łowickiego z 

dnia 27 września 2023 r. w sprawie sprostowania oczywistych omyłek pisarskich 

w Uchwale Nr LXX/436/2023 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 30 sierpnia 2023 

r. w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i 

specjalnych mających siedzibę na obszarze Powiatu Łowickiego, od dnia 1 

września 2023 roku. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są pytania do 

przedstawionego projektu Uchwały? 

Radny Michał Śliwiński: Aż powiem, nie wiem jak zapytać. Czy na następnej 

sesji też będziemy zmieniać ta uchwałę? Bo tak, kolejny raz zmieniamy tą 

uchwałę, też mamy trzecie podejście do tego i już będzie przygotowany materiał, 

w porządku jest przygotowany, jest prawnik, też zatwierdził i już wie, że jest 

dobrze. Zadzwonił ktoś może z was do Urzędu Wojewódzkiego i dowiedział się 

na pewno, że w dobrym trybie będziemy przyjmować to? Dziękuję. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są jeszcze pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę, dziękuję Pani Dyrektor. 

Opinia Komisji Edukacji, Kultury, Sportu, Turystyki, Młodzieży i Promocji 

– pozytywna. 

Radni Powiatu Łowickiego przystąpili do głosowania nad projektem Uchwały 

RPŁ w sprawie uchylenia Uchwały Nr LXXII/450/2023 Rady Powiatu 

Łowickiego z dnia 27 września 2023 r. w sprawie sprostowania oczywistych 

omyłek pisarskich w Uchwale Nr LXX/436/2023 Rady Powiatu Łowickiego z 

dnia 30 sierpnia 2023 r. w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze Powiatu 

Łowickiego, od dnia 1 września 2023 roku.  /Zał. Nr 7/ 

Radni RPŁ w głosowaniu jawnym /w głosowaniu wzięło udział 18 Radnych RPŁ, 

nieobecny K. Figat/: 

Za     – 18 

Przeciw    – 0 

Wstrzymało się   – 0 
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Podjęli Uchwałę Nr LXXIII/456/2023 RPŁ w sprawie uchylenia Uchwały Nr 

LXXII/450/2023 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 27 września 2023 r. w sprawie 

sprostowania oczywistych omyłek pisarskich w Uchwale Nr LXX/436/2023 Rady 

Powiatu Łowickiego z dnia 30 sierpnia 2023 r. w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na 

obszarze Powiatu Łowickiego, od dnia 1 września 2023 roku. /Zał. Nr 8/ 

Ad. pkt 8 

Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie zatwierdzenia ,,Programu 

Naprawczego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Łowiczu na lata 2023-2025”. 

Dyrektor Wydziału EKZ Ilona Wężowska przedstawiła projekt Uchwały RPŁ 

w sprawie zatwierdzenia ,,Programu Naprawczego Zespołu Opieki Zdrowotnej w 

Łowiczu na lata 2023-2025”. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są pytania do 

przedstawionego projektu Uchwały? 

Radny Krzysztof Górski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, przeczytałem 

bardzo dokładnie ten Program Naprawczy i tak, jak przy poprzednim programie 

miałem uwagę, że na koniec, właściwie tylko we wszystkich oddziałach naszego 

ZOZ-u było napisane, że należy prowadzić controlling i nic z tego nie wynikało, 

tak teraz, po przeczytaniu tego materiału, nasuwają mi się takie wnioski. Pierwsze 

kilkadziesiąt stron to jest opis, tabele, to wszystko co nie wiem, było wcześniej, 

jest teraz dodane, to, co zwykle pisze się w takich programach dotyczących 

controllingu. Jak wiecie Państwo, ja od kilku lat podnoszę temat sytuacji 

finansowej i straty, która w tej jednostce jednego roku jest większa, drugiego jest 

mniejsza, ale cały czas niestety występuje, Mówię, nie byłem fanem Ministra 

Niedzielskiego, ale gdy powstała propozycja, żeby chociaż częściowo oddłużyć 

szpitale, no wydawało mi się, że jest to jedna z pozytywnych rzeczy, która w 

ostatnich latach mogła wypłynąć z Ministerstwa Zdrowia, chociaż i tak nie 

rozwiązywała problemu i ta strata w dokumentach tego controllingu, 

wynikających z tych, z tego Programu Naprawczego przepraszam, no dalej 

funkcjonuje. Natomiast zaskoczyła mnie sprawa, która jest na stronie 71 tego 

Programu Naprawczego. Nie bardzo wiem co to jest wskaźnik EBT i DA, ale w 

latach 2023-2024 jest strata pokazana na poziomie 2-2,5 mln zł, tak jak to 

funkcjonuje obecnie, a potem jest 88 000,00 zł. Tylko podatek dochodowy był do 

tej pory na poziomie 25 000,00 zł. Teraz nagle w 2025 roku jest aż 250 000,00 zł. 

Te wskaźniki dla mnie jako człowieka, który troszeczkę liznął ekonomii są 

dziwne i zaskakujące. Skąd nagle takie zmiany? Czy prognozowane są jakieś 

sprawy odnośnie wartościowania kontraktów? Czy to będzie wynikało z 

organizacji pracy? No ta prognoza niczym tych cyfr, tych liczb nie była niczym 



11 

 

motywowana, jest po prostu na koniec taka podana, bo mówię, nie mam 

zastrzeżeń co do tego Programu Naprawczego, bo rzeczywiście jest kilka stron 

poświęconych na koniec nie wiem, działaniom w poszczególnych oddziałach. 

Natomiast wyniki finansowe i to, co zaprognozowano na koniec w tym Programie 

Naprawczym dla mnie no jest zupełnie niezrozumiałe, naprawdę nie wiem o co 

chodzi. 

Radny Michał Śliwiński: Znaczy dałem trochę czasu, myślałem, że kolega 

Krzysztof dostanie odpowiedź jakąś, ale jak to Program Naprawczy musisz mieć 

pokazane, że ja nie jestem ekonomistą, ale musisz mieć pokazane, że w przyszłym 

roku będzie strata mniejsza i to właśnie pokazałeś. Tak to byśmy jej nie przyjęli. 

Ale myślę, że w tym temacie, bo tak, na mojej komisji żadnej nie był przerabiany 

ten Program Naprawczy, ja bym poprosił, może Przewodniczącego Komisji 

Zdrowia, żeby mi powiedział coś więcej o tym programie, jak do tego podeszła 

Komisja Zdrowia… 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Czy to jest forma… 

Radny Michał Śliwiński: Tak, no prośba jest, bo ja na komisji swojej nie miałem 

Programu Naprawczego i myślę, że Komisja Zdrowia zajmowała się tym i będzie 

można coś więcej dowiedzieć się, tak. Dziękuję. 

Wicestarosta Łowicki Piotr Malczyk: Szanowny Panie Radny, no tutaj chodziło 

o to, że jeżeli ktoś ma pytania, to żeby zadał pytania i Panią Dyrektor poprosimy 

na koniec, żeby odpowiedzieć, dlatego czekaliśmy. Pan ma takie pytanie, więc 

jak najbardziej poprosimy Panią Dyrektor Urszulę Kapustę – Tymoshchuk, żeby 

odniosła się do tych wszystkich pytań. Dziękuję. 

Radny Michał Śliwiński: Okej, ale myślę, że jest też i statutowa komisja. Na 

Panią Dyrektor to jeszcze mam czas i też zdążę się do tego odnieść. Chciałbym 

też się dowiedzieć od Przewodniczącego Społecznej Rady ZOZ-u, jak do tego 

podeszła Społeczna Rada ZOZ-u, do tego Programu Naprawczego, bo na pewno 

też rozmawialiście o tym. Chcę pokazać w pewnym sensie, czy my tak naprawdę 

będąc radnymi, zajmując się czymś, podchodzimy do tego poważnie czy 

uskuteczniamy fikcję, że przychodzą materiały i je zatwierdzamy. 

Wicestarosta Łowicki Piotr Malczyk: Poprosimy Panią Dyrektor 

odpowiedzialną za szpital o odpowiedzenie na te pytania, które nurtują radnych. 

Dziękuję.  

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję, dobrze, poprosimy Panią 

Dyrektor. I przepraszam bardzo, ja, zanim Pani Dyrektor zacznie odpowiadać, 

moja prośba taka do państwa, ponieważ Pani Dyrektor już jest, to bym chciał, 

żebyśmy w trakcie jej tutaj obecności wszystkie pytania jej zadali, żeby tutaj już 
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zamknąć tą dyskusję, wtedy już potem drugi raz nie prosić i zadawać pytań. 

Bardzo proszę. 

Dyrektor ZOZ w Łowiczu Urszula Kapusta – Tymoshchuk: Dzień dobry, 

witam Szanownych Państwa. Bardzo się cieszę, że mogę też właśnie udzielić 

informacji i odpowiedzi na pytania. Jeżeli chodzi o Program Naprawczy, 

ogłosiliśmy zapytanie na naszej stronie internetowej, zgłosiły nam się 3 firmy, 

pierwsza firma, która nam zaproponowała najniższą kwotę 17 000,00 zł za 

opracowanie Programu Naprawczego, kolejna 27 000,00 zł, a trzecia firma 

120 000,00 zł, więc widać też jaka jest rozbieżność i prawdopodobnie też jest 

duża rozbieżność w tym, co każda firma jest w stanie nam przedstawić. Wiadomo, 

że z racji gospodarowania środkami finansowymi, których nie mamy, wybraliśmy 

firmę najtańszą i to ta firma napisała na swoim poziomie ten Program. 120 000,00 

zł, rozmawiała z koleżanką więc, która też jest takim powiedzmy ekspertem, 

mówi słuchaj, to tak naprawdę będzie prawdziwy Program Naprawczy, no ale z 

racji finansów 17 000,00 zł jest i tak dla nas bardzo dużo. Cieszę się, że w tym 

Programie są też pozytywne zdania o naszym szpitalu, bo chodzi nam np. o 

działalność ambulatorium, gdzie tutaj rozwinęliśmy i zabezpieczamy, 

zwiększyliśmy liczebnie ilość pacjentów przyjmowanych też, o jakości opieki, bo 

tez chyba Państwo czy najbliżsi też są w stanie to odczuć, myślę, że porównując 

4 czy 4 czy 5 lat temu jest to zauważalna różnica. Oczywiście nie nie ma 

incydentów, bo nigdzie nie jest idealnie. Natomiast wracając już do meritum 

tematu Programu Naprawczego, no wiele rzeczy jest od nas, od nas niezależnych. 

Przede wszystkim największe koszty pracownicze, nad którymi jest bardzo ciężko 

zapanować dlatego, że jest duża konkurencja między szpitalami, są podbierane 

kadry, czasami też jest, są fałszywe takie newsy, że gdzieś tam ktoś płaci więcej 

i my konsultujemy się z dyrektorami, mniej więcej te stawki są w tej chwili 

wyrównane. Już chyba będzie trzeba to przyhamować, bo szpitale rzeczywiście 

są na skraju, na skraju bankructwa, nie ukrywajmy tego. Też jest załoga, często 

słyszę coś takiego: ,,Pani Dyrektor, tutaj nigdy nie było pieniędzy” i to mnie 

męczy dlatego, że personel uważa, że nigdy nie było, zawsze jakoś szpital się 

utrzymywał, zawsze ktoś rzucił koło ratunkowe i myślę, że też nie do końca jest 

dojrzały w tym, że trzeba jednak zmienić swoją mentalność. Niestety, wdrożenie 

jakichkolwiek nowych rzeczy jest odbierane jako naruszenie pewnej strefy 

komfortu i z tym jest też taki poważny problem, że trzeba stoczyć i bój z załogą 

nawet o jakieś proste rzeczy, gdzie są tam spotkania, rozmowy, różne sensacje, 

że np. będą zwolnienia osób, które są bardzo dobrymi pracownikami. No niestety 

tak, ktoś tam takie rzeczy, takie rzeczy rozpowiada, no i trzeba się też z takimi 

bardzo banalnymi historiami zmierzyć. Druga rzecz to jest niestety 

niedofinansowanie. Agencja Oceny Technologii Medycznych nie nadąża z 

wycenami. W tej chwili np. byliśmy na konferencji z Panem Starostą Piotrem 
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Malczykiem w Pile i już Pani Dyrektor tej Agencji oznajmiła, że proszę Państwa, 

wchodzi program ,,Dobry posiłek” w szpitalu i wiemy, że to jest niedoszacowane, 

więc mimo tego, że mam dostać 25,00 zł od posiłku, my jesteśmy zobowiązani 

też sprawozdawać, robić foto dokumentację z tych posiłków, zatrudnić dietetyka, 

to wiem, że już te stawki są dużo wyższe i to tak ciągle wygląda, że coś tam 

dostajemy. Jednak cały czas rolujemy te wszystkie swoje zobowiązania, też 

wzięliśmy tutaj kredyt 2 000 000,00 zł, musimy spłacać odsetki, staramy się po 

prostu podpisywać ugody i to wszystko przesuwać w czasie. No trzeba będzie 

zacisnąć pasa. Zrobiliśmy teraz audyt np. jeżeli chodzi o utrzymanie czystości w 

stosunku, utrzymanie czystości w szpitalu i z tego audytu wynika, że mamy 

zawyżony wskaźnik działalności pomocniczej. Będzie się to prawdopodobnie 

wiązało z redukcja etatów, być może będzie to 7 osób czy ileś, nie wiem czy 

Państwo nie będą dostawali telefonów od personelu. Chciałabym, żeby to 

przeszło, że tak powiem racjonalnie, żeby tutaj też swojej załogi nie skrzywdzić, 

żeby usprawnić pracę, więc dlatego też są, no będziemy tutaj pochylać się nad 

każdym oddziałem, żeby… bo ja wiem, że też środowisko, moi pracownicy będą 

szukać ratunku, tak jak była kiedyś sytuacja, kiedy Oddział Pediatryczny musiał 

być przeniesiony na trzecie piętro i już poszła pogłoska, że zamykamy oddział, 

więc zaczęły się telefony od panów posłów, co się tutaj u nas dzieje. Ja mówię, 

że nie zamykamy oddziału, zresztą gdybym zamknęła ten oddział, bardzo ciężko 

byłoby go odtworzyć, a prawdopodobnie byłoby to niemożliwe. Więc mamy 

wybór czy utrzymywać pewne oddziały, które są mocno nierentowne, gdzie nasza 

demografia też się bardzo zmieniła w ciągu kilku lat, czy po prostu zabezpieczyć 

opiekę medyczną i komfort naszych pacjentów. To jest bardzo trudno, to są 

bardzo trudne, trudne decyzje. Uważam, że szpital w Łowiczu jest potrzebny, 

opinie mamy coraz lepsze, no ale też się zadłużamy, dlatego też taka analiza 

zarządcza jest bardzo potrzebna i ja będę być może z Państwem też rozmawiać w 

przyszłości na temat tej uchwały, która została teraz zdjęta, bo ten dział 

controllingu też budzi dużo emocji dlatego, że personel boi się zmian. Nie znaczy, 

żeby tutaj nie wiem, jak duże roszady zrobić, tylko po prostu usiąść i móc po 

prostu przeanalizować to, co możemy poprawić, usprawnić i żeby po prostu nie 

zwiększać naszych kosztów. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są pytania do Pani 

Dyrektor? 

Radny Krzysztof Górski: Szanowna Pani Dyrektor, zgadzam się w pełni z tym, 

co Pani powiedziała, że nasz szpital jest bardzo potrzebny, bardzo. Potwierdzam 

również to, co powiedziałem, że ten napisany Program Naprawczy jest dużo 

lepszy niż ten, który był kilka lat temu, natomiast no przeciwny jestem, żebyśmy 

opierali się na jakiejś fikcji, tak jak powiedziała Pani przed chwilą, chociażby 
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odnośnie samego wyżywienia. No znowu są jakieś dane wskaźnikowe 

przyjmowane, które wiadomo, że będą nierealne i tak samo powtarzam to, co 

powiedziałem na koniec swojej wypowiedzi. Szanowni Państwo, jeżeli w 

prognozach finansowych strata netto minimalnie spada, a podatek dochodowy z 

25 000,00 zł nagle rośnie do 250 000,00 zł, no nie bardzo rozumiem podstawę to 

skąd takie rzeczy się biorą. Ja mówię wprost, ja będę głosował za tym Programem 

Naprawczym, jestem za tym, żeby ten szpital był, rozwijał się, cieszę się z każdej 

inwestycji. Martwię się o prognozę właśnie, bo wynagrodzenia dla lekarzy, dla 

pielęgniarek wiszą jak miecz Domoklesa nad Panią, bo to jest Pani główne 

obciążenie. My sobie pogadamy, a Pani się potem ściera z pielęgniarkami, z 

lekarzami, natomiast no jestem, nie wiem, ja mówię, ja mam wykształcenie 

techniczne, drugi fakultet zrobiłem z ekonomii, twardo stąpam po ziemi, dlatego 

martwi mnie to, że zakładamy fikcję. To naprawdę, wiecie, na tym długo się nie 

pojedzie, bo to kiedyś przyjdzie ściana i będzie problem. Tak samo jak od tych 3 

czy 4 lat walczę o stratę, która nie jest pokryta, a my jako Rada formalnie jesteśmy 

zobowiązani do krycia tej straty i to tak wszystko sobie mija. Dlatego mówię, nie 

zabieram po to głosu, żeby źle mówić czy jątrzyć, bo doceniam i Pani pracę i 

prace personelu i powtarzam, nasz szpital jest bardzo potrzebny, bo nie daj Boże, 

gdyby tu coś zadziało i byśmy musieli jeździć do Łodzi albo do Warszawy lub do 

Skierniewic i to jest nasz skarb i trzeba o to dbać, natomiast nie mogę przejść tak 

od sobie do potwierdzania, zatwierdzania, akceptowania wskaźników, które dla 

mnie są nierealne, po prostu nierealne. Dziękuję bardzo. 

Radny Michał Śliwiński: Podobnie jak tutaj Radny Górski, też muszę 

potwierdzić, że ten szpital nam jest potrzebny. Nawiązując do ,,Dobrego posiłku”, 

ja miesiąc czasu spędziłem w łowickim szpitalu i nie narzekałem na posiłki, także 

ja tutaj tak jeszcze, jeszcze humorystycznie, ale rozumiem, że tak, ten Program 

Naprawczy musimy przyjąć , bo to jest warunek formalny tak i musimy go 

przyjąć. Tutaj mam jeszcze jedno pytanie, bo tak, Pani przedstawiła nam trzy 

oferty, jakie wpłynęły i w jaki sposób te oferty zostały wyłonione, bo dla mnie 

120 000,00 zł i 17 000,00 zł no to jest rażąco niska cena i tutaj też to musiało 

chyba dosyć długo być rozpatrywane. 

Dyrektor ZOZ w Łowiczu Urszula Kapusta – Tymoshchuk: W 100% 

kryterium jest cena. 

Radny Michał Śliwiński: Tak, ale to jest rażąco niska cena. 

Dyrektor ZOZ w Łowiczu Urszula Kapusta – Tymoshchuk: Być może to jest 

firma, która robi hurtowo takie programy, ciężko mi powiedzieć. To firma z 

warszawy akurat. 
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Radny Jacek Chudy: Ja w nawiązaniu do wypowiedzi kolegi w sprawie redukcji 

zadłużenia chciałem zapytać, bo w 2020 roku został utworzony fundusz 

covidowy, więc proszę nam powiedzieć, jakie środki spłynęły z tego funduszu 

covidowego na pokrycie strat bądź oddłużenie naszego szpitala? 

Dyrektor ZOZ w Łowiczu Urszula Kapusta – Tymoshchuk: Jeżeli chodzi o 

środki z funduszu covidowego, to większość były wypłacone na wynagrodzenia 

pracowników, które po prostu, my po prostu robiliśmy sprawozdania do funduszu 

i to były celowane na osoby, które pracują, natomiast ze środków covidowych 

udało się pozyskać, tutaj składaliśmy wniosek do … uzyskaliśmy 600 000,00 zł 

w postaci sprzętu i to jest aparat USG, który jest na bloku operacyjnym, wieża 

endoskopowa z końcówkami, chcieliśmy dzięki temu też przyspieszyć badanie, 

bo mamy kolejkę do kolonoskopii i gastroskopii, myjka też do endoskopii. Łączna 

wartość tych sprzętów 600 000,00 zł. Jeszcze myślę, że tam były chyba jeszcze 

dwa sprzęty, w tej chwili nie przypomnę sobie tak na bieżąco. 

Radny Jacek Chudy: Środków jako takich na… 

Dyrektor ZOZ w Łowiczu Urszula Kapusta – Tymoshchuk: Jeszcze w dobie 

pandemii uzyskaliśmy z Agencji Rezerw tomograf na kwotę 2 500 000,00 zł, no 

to już jest takie konkretne zasilenie. Mieliśmy 12-letni tomograf, 16-rzędowy, 

gdzie uszkodziła się lampa i tutaj trzeba było podjąć strategiczną decyzję czy 

naprawiamy za 300 000,00 zł czy ryzykujemy i staramy się o zewnętrzne. Na 

szczęście udało się pozyskać i jeszcze aparat za 450 000,00 zł, aparat jest no 

poprzedni był dwudziestoparoletni, to taki już… 

Radny Jacek Chudy: Dziękuję bardzo za tę odpowiedź. Rozumiem, że celowej 

jakiejś kwoty na spłatę zadłużenia bądź na redukcję długu nie było. Dziękuję 

uprzejmie. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są jeszcze pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję Pani Dyrektor. 

Opinia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej, Porządku Publicznego  

i Bezpieczeństwa Obywateli – pozytywna. 

Radni Powiatu Łowickiego przystąpili do głosowania nad projektem Uchwały 

RPŁ w sprawie zatwierdzenia ,,Programu Naprawczego Zespołu Opieki 

Zdrowotnej w Łowiczu na lata 2023-2025”.  /Zał. Nr 9/ 

Radni RPŁ w głosowaniu jawnym /w głosowaniu wzięło udział 18 Radnych RPŁ, 

nieobecny K. Figat/: 

Za     – 15 

Przeciw    – 0 
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Wstrzymało się   – 3 

Podjęli Uchwałę Nr LXXIII/457/2023 RPŁ w sprawie zatwierdzenia ,,Programu 

Naprawczego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Łowiczu na lata 2023-2025”.       

/Zał. Nr 10/ 

Ad. pkt 9 

Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie Rocznego Programu 

Współpracy na rok 2024 Powiatu Łowickiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 

dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

Dyrektor Wydziału EKZ Ilona Wężowska przedstawiła projekt Uchwały RPŁ 

w sprawie Rocznego Programu Współpracy na rok 2024 Powiatu Łowickiego z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę. 

Opinia Komisji Edukacji, Kultury, Sportu, Turystyki, Młodzieży i Promocji 

– pozytywna. 

Radni Powiatu Łowickiego przystąpili do głosowania nad projektem Uchwały 

RPŁ w sprawie Rocznego Programu Współpracy na rok 2024 Powiatu 

Łowickiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie. /Zał. Nr 11/ 

Radni RPŁ w głosowaniu jawnym /w głosowaniu wzięło udział 18 Radnych RPŁ, 

nieobecny K. Figat/: 

Za     – 18 

Przeciw    – 0 

Wstrzymało się   – 0 

Podjęli Uchwałę Nr LXXIII/458/2023 RPŁ w sprawie Rocznego Programu 

Współpracy na rok 2024 Powiatu Łowickiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 

r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. /Zał. Nr 12/ 
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Ad. pkt 10 

Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości gruntowej położonej w Łowiczu, obręb Bratkowice 

oznaczonej jako działki nr 8497/241 i 8516/5. 

p.o. Z-cy Dyrektora Wydziału GKN Aneta Kotlarska – Gałaj przedstawiła 

projekt Uchwały RPŁ w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

gruntowej położonej w Łowiczu, obręb Bratkowice oznaczonej jako działki nr 

8497/241 i 8516/5. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę, dziękuję Pani Dyrektor. 

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska – pozytywna. 

Radni Powiatu Łowickiego przystąpili do głosowania nad projektem Uchwały 

RPŁ w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej położonej 

w Łowiczu, obręb Bratkowice oznaczonej jako działki nr 8497/241 i 8516/5. 

/Zał. Nr 13/ 

Radni RPŁ w głosowaniu jawnym /w głosowaniu wzięło udział 18 Radnych RPŁ, 

nieobecny K. Figat/: 

Za     – 15 

Przeciw    – 0 

Wstrzymało się   – 3 

Podjęli Uchwałę Nr LXXIII/459/2023 RPŁ w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Łowiczu, obręb Bratkowice 

oznaczonej jako działki nr 8497/241 i 8516/5. /Zał. Nr 14/ 

Ad. pkt 11 

Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie rozpatrzenia skargi na 

dyrektora szkoły. 

Przewodniczący Komisji Aleksander Frankiewicz przedstawił stanowisko 

Komisji Rewizyjnej dotyczącej skargi na dyrektora Zespołu Szkół 

Ponadpodstawowych Nr 3 im. Władysława Stanisława Reymonta w Łowiczu. 

/Zał. Nr 15/ 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 
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Radny Jerzy Wolski: Panie Przewodniczący, to nawet pasterka w Zdunach 

krócej trwa niż to pismo, które czytałeś, ale słuchajcie i jaka jest konkluzja z tego? 

Słuchajcie, organem prowadzącym jest Starosta, zgadzamy się? Dwie konkretne 

daty, dwa konkretne zdarzenia, a czytamy, czytamy, słuchamy, słuchamy, masło 

maślane i teraz niech mi Pan Przewodniczący albo Pan Starosta odpowie, 

dlaczego skarga jest bezzasadna?  

Przewodniczący Komisji Aleksander Frankiewicz: Skarga jest bezzasadna 

dlatego, że m.in. tutaj wyraźnie było wskazane, że takich kompetencji Rada 

Powiatu nie ma. 

Radny Krzysztof Górski: Wybaczcie, że jeszcze raz zabieram głos. Panie 

Przewodniczący, ja Panią Dyrektor Zespołu Nr 3, kiedy jeszcze nie myślała w 

ogóle o tym, że będzie dyrektorem, poznałem 10, 11 lat temu, nie wiem, Panie z 

Biura Rady może pamiętają jak przyszła do mnie, do Przewodniczącego Rady 

wtedy z prośbą o pomoc, bo ona działała społecznie, charytatywnie pomagała 

dzieciom i młodzieży chorej i niepełnosprawnej w trudnych sytuacjach 

materialnych i wtedy poznałem jej zapał do pracy i podejście do zawodu 

pedagoga. Szkoła, Zespół Szkół Ponadpodstawowych Nr 3 trochę szczęścia do 

dyrektorów to nie ma. Mirek w drugiej kadencji tak troszeczkę na luzie traktował 

sobie sprawę, ostatni dyrektor to wolałbym o nim nie mówić, bo to było przykre 

zakończenie i nareszcie do tej szkoły przyszedł ktoś, kto chce pracować. Widać 

to po efektach, po konkursach, po występach, po tym, jak młodzież ocenia to, co 

dzieje się w tej szkole. Myślę, że Pani Dyrektor trochę zaczęła od grona 

pedagogicznego wymagać pracy i różnych rzeczy, no i jak to jest przy 

przełożonych, którzy zaczynają wymagać, stworzyła się grupa ludzi, której 

wygodnie jest może nic nie robić albo mało robić. Dlatego powstała ta skarga i 

myślę, że tutaj Pan Przewodniczący Komisji Skarg może dokładnie nie mógł tego 

powiedzieć, ale formalnie tak to w swojej wypowiedzi ujął. Cieszę się, że ta 

skarga będzie uznana jako bezzasadna, bo w tej szkole naprawdę z dyrektorami 

różnie się działo i mam nadzieję, że teraz, jak przyszedł ktoś, kto chce coś tam 

robić, to spróbujmy podać rękę. Dziękuję bardzo. 

Radny Michał Śliwiński: Ja jeszcze mam pytanie do Pana Przewodniczącego, 

bo tak, nam komisja przedstawiła wniosek, że jest skarga bezzasadna, aczkolwiek 

odpowiadając Panu Radnemu Wolskiemu powiedział Pan, że Rada nie ma takich 

kompetencji, żeby to rozpatrywać. To w końcu może zdecydujmy się - albo nie 

rozpatrujmy tego i jeżeli to jest, bo tutaj Jurek pytał, czy my to możemy 

rozpatrywać czy to powinien organ prowadzący zrobić czy my rozpatrujemy tą 

skargę, uznajemy ją za bezzasadną. Bo dlatego tutaj teraz to mam albo jest, 

podejmujemy uchwałę czy skarga jest zasadna bądź niezasadna, bądź jeżeli nie 
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mamy kompetencji, nie powinniśmy tego rozpatrywać, tak. Myślę, że do Pani 

Mecenas pytanie, żeby wyręczyć Pana Przewodniczącego. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję, poprosimy Panią 

Mecenas. 

Radca Prawny Agnieszka Piwek: To znaczy może ja odpowiem tak. Skargę 

Rada powinna rozpatrzeć. Dlaczego? Bo została ta skarga do właściwości Rady 

przede wszystkim tutaj przedłożona, przesłana przez Kuratorium, to po pierwsze. 

No nie możemy zignorować faktu, że Kuratorium przekazało skargę do 

rozpatrzenia Radzie według właściwości. Natomiast tu jest kwestia taka, to jest 

szerszy aspekt, może tutaj odpowiedź Pana Przewodniczącego była taka bardzo 

skrócona dlatego, że jeżeli chodzi o przedmiot skargi, to skarga na gruncie kpa, 

to troszeczkę jest coś innego niż wykonywanie stricte nadzoru, który wynika z 

przepisów prawa oświatowego. Jeżeli chodzi o prawo oświatowe, to faktycznie 

tutaj ten nadzór pedagogiczny nie należy w żadnej mierze do Rady. W związku z 

tym, w tym zakresie Rada nie jest właściwa, żeby ten nadzór sprawować. 

Natomiast z punktu widzenia kpa, który jest dla nas takim tutaj przepisem 

właściwym, przedmiotem skargi może być każde niezadowolenie, które wynika 

z pisma skarżącym, a w związku z tym, że Kuratorium uznało, że to pismo poza 

pismem dotyczącym stricte nadzoru pedagogicznego, co jakby potwierdza dalsze 

czynności, które zostały podjęte przez Kuratorium i tutaj ze strony Pana Starosty, 

to jak gdyby jest jednak kwestia. Natomiast ponieważ już została przekazana ta 

skarga i Kuratorium wprost wskazało, że skargi w przedmiocie działania, nie 

działania, nienależytego działania kierowników jednostek organizacyjnych czy w 

tym wypadku dyrektora rozpoznaje Rada, to w związku z tym my tylko i 

wyłącznie w tym zakresie rozpatrujemy i w mojej ocenie taką skargę w tym 

zakresie trzeba rozpatrzeć. W związku z tym to już od Państwa zależy czy ta 

skarga jest zasadna czy nie, natomiast w świetle przepisów kpa to pismo ma 

wszelkie znamiona skargi, w związku z tym może być uznane za skargę na 

działanie dyrektora jednostki i w związku z tym właściwa jest wtedy Rada i nawet 

jeżeli Rada rozpatruje tą skargę, to tutaj w tym zakresie, w jakim Rada bada 

przedmiot tej skargi, nie narusza kompetencji innych organów. To są jak gdyby 

dwie różne kwestie, to postępowanie skargowe z kpa jest innym postępowaniem 

niż to postępowanie, które może wynikać z innych przepisów, więc w mojej tutaj 

ocenie, jeżeli nie wchodzimy w kwestię tego nadzoru pedagogicznego, to jak 

najbardziej Rada jest właściwa. Co więcej bym powiedziała, że jeżeli byśmy teraz 

uznali się za niewłaściwe albo na przykład nie chcieli rozpatrzyć tej skargi, to 

wydaje mi się, że tutaj mógłby np. też Wojewoda mieć zastrzeżenia co do tutaj 

kwestii tego, że Rada nie chciała nic z ta skargą zrobić, ewentualnie stwierdziła, 

że sama nie jest właściwa. To tak może tytułem wyjaśnienia. No jest to sprawa 
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dosyć skomplikowana, w związku z tym nie da się, wydaje mi się, że nie można 

tak, by jednozdaniowo odpowiedzieć. Natomiast w mojej ocenie biorąc pod 

uwagę chociażby decyzje Kuratorium, to Rada nie może się tutaj uchylić od tego, 

żeby tej skargi nie rozpatrzeć w tym wąskim zakresie. Dziękuję. 

Radny Michał Śliwiński: Czyli biorąc pod uwagę, że to, że Kuratorium nam 

zgodnie z właściwością przekazało, to też nie byłbym taki do końca pewien, bo 

różnie to bywa. Organy przepychają skargi, teraz rozumiem, także przy 

rozpatrzeniu tej skargi nie bierzemy pod uwagę nadzoru pedagogicznego tak, bo 

tutaj w tym temacie wywiązała się z tego kontrola Kuratorium i kontrola ze 

Starostwa, także te punkty, które były podniesione w tej skardze, my ich nie 

bierzemy pod uwagę i z tego tematu skarga staje się dla nas bezzasadna, tak? 

Dobrze to rozumiem? 

Radca Prawny Agnieszka Piwek: To znaczy tak, może tak. Wyniki kontroli są, 

jakie są, natomiast Państwo oceniacie, no z punktu widzenia wykonywania, 

niewykonywania obowiązków przez dyrektora. W związku z tym Państwa, tak no 

ogólnie, czy funkcjonowania, tu jest wskazane, tak też przedstawił Pan 

Przewodniczący jakie są przyczyny, dla których została uznana ta skarga za 

bezzasadną. Jest tutaj odpowiednia użyta argumentacja, gdzie jest po prostu 

wyjaśnienie dotyczące tych poszczególnych zarzutów i tego, co było 

przedmiotem skargi. W związku z tym uzasadnienie do takiego stanowiska jest, 

natomiast no w zakres nadzoru nie możemy jak najbardziej tutaj ingerować, ani 

czynić własnych ocen. Natomiast Państwo tutaj w zakresie swoich kompetencji 

macie jak najbardziej możliwość zajęcia i takiego i takiego stanowiska, bo to jest 

Państwa stanowisko w tym zakresie. Uważam, że czy będzie to stanowisko za 

pozytywne, czy negatywne, no to już jest stanowisko Rady, natomiast Rada ma 

taką kompetencję. Chodzi tylko o to, żeby tą skargę rozpoznać, tak żeby była 

odpowiedź w tym zakresie Rady, żeby nie pozostawiać bez odpowiedzi, np. w 

bezczynności tak, że wpłynęła taka skarga i właściwy organ w tym zakresie no 

uchylił się od jakiejkolwiek odpowiedzi. 

Radny Michał Śliwiński: Sama nazwa skargi na dyrektora, poszliśmy z kpa i tak 

naprawdę Kuratorium umyło ręce, bo te punkty, które były tam skierowane w tej 

skardze, to były, podlegały czysto pod Kuratorium i nas nie będą dotyczyć, tylko 

sam tytuł, ale nie zawsze tytułem się powinniśmy kierować i Kuratorium tak 

naprawdę nie musiało zgodnie z właściwością przesyłać tego do nas, tylko zrobić 

to, co zrobiło i byłaby sprawa skończona. Dobrze, dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Aleksander Frankiewicz: No tylko już 

podsumowując definitywnie. Rzeczywiście proszę Państwa te fragmenty, które 

trzeba szybko przeczytać, były szybko przeczytane. Zaartykułuje jeszcze raz, 
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bardzo dobitnie, żeby wszyscy zrozumieli. W zakresie kompetencji Rady, w 

zakresie kompetencji Rady leży rozpoznawanie skarg na działalność 

kierowników jednostek organizacyjnych Powiatu Łowickiego, natomiast nie 

dokonuje oceny dyrektora w ramach nadzoru pedagogicznego. Koniec, kropka. 

Radny Waldemar Krajewski: Panie Przewodniczący, żeby może zamknąć już 

tą dyskusję, ja tu chciałbym poprzeć głos Pana Radnego Górskiego, bo mam też 

kontakt z Panią Dyrektor i uważam, że ta szkoła na przestrzeni ostatniego okresu 

bardzo mocno się zmieniła. Są to głosy też samych uczniów. Ta współpraca 

między dyrekcją, a gronem pedagogicznym jest bardzo, bardzo pozytywna i 

myślę, że tutaj, jeśli się w końcu zrobił porządek w tej szkole, to komuś to nie 

przeszkadza. No ja to podkreślałem chyba na którejś komisji w ubiegłym 

miesiącu i uważam, że tutaj bardzo mocno ta placówka się zmieniła i z tego myślę, 

że powinniśmy my jako radni się cieszyć, bo to jest najważniejsze. Dziękuję. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Czy są jeszcze pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę.  

Radni Powiatu Łowickiego przystąpili do głosowania nad projektem Uchwały 

RPŁ w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora szkoły. /Zał. Nr 16/ 

Radni RPŁ w głosowaniu jawnym /w głosowaniu wzięło udział 18 Radnych RPŁ, 

nieobecny K. Figat/: 

Za     – 17 

Przeciw    – 0 

Wstrzymało się   – 1 

Podjęli Uchwałę Nr LXXIII/460/2023 RPŁ w sprawie rozpatrzenia skargi na 

dyrektora szkoły.  

Ad. pkt 12 

Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Łowickiego na 2023 rok. 

Główna Księgowa Sylwia Gajda przedstawiła projekt Uchwały RPŁ w sprawie 

zmiany budżetu Powiatu Łowickiego na 2023 rok. 

Radny Jerzy Wolski: Pani Skarbnik, ja tu już przed sesją zahaczyłem o takie 

drobne 500 000,00 zł, co by Pani znalazła na gminę Zduny, pewnie to się znajdzie. 

Powiem o co chodzi, wczoraj na Komisji Gospodarczej to rozmawialiśmy, otóż 

Gmina Zduny ma drogę naszą powiatową do zrealizowania, Pani Dyrektor, 

wiemy o tym wszystkim. Inwestycja jest 2 000 200,00 zł, ja rozumiem, że zmiany 

budżetowe na każdej sesji są, są sesje nadzwyczajne i tak to już będzie. Suma jest 
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niebagatelna, wiem jakie, czego nam brakuje w szpitalu, wiemy ile na oświatę 

mamy dokładać, ale proszę wziąć pod rozwagę i 2 000 000,00 zł jest inwestycja 

w Gminie Zduny, remont drogi powiatowej, 1 200 000,00 zł gmina dostaje, 

brakuje 1 000 000,00 zł i to jest ja wiem, sugestia, prośba, ja tutaj zadaję głośno 

to pod dyskusję, do końca roku, jeśli ta inwestycja nie będzie zrealizowana, po 

prostu gmina oddaje 1 200 000,00 zł i radni i Gmina Zduny by się przychyliła i 

by drugie 500 000,00 zł też znalazła na cito, do końca roku ma być to zrobione. 

1 200 000,00 zł leży na tacy, jeśli tego nie zrobimy wspólnie, nie pomożemy 

Gminie Zduny, po prostu oddają pieniądze i nasza droga powiatowa, chyba 

najbardziej dziurawa ze wszystkich powiatowych i droga Jackowice – Bogoria, 

tam może nie wszyscy wiedzą. Słuchajcie, no będzie szkoda, będzie przykro 

oddać te pieniądze gminie, prawda. Także ja tutaj biorę pod rozwagę, to nie musi 

być dziś i teraz podejmować decyzję, ale inwestycja jest tylko aktualna do końca 

roku, to jest aż 60 parę dni, czyli tutaj Panie Starosto, Szanowny Zarządzie, Pani 

Skarbnik, mamy trochę dni jeszcze na przemyślenia. To tylko tak a pro po zmian 

w budżecie. 

Starosta Łowicki Marcin Kosiorek: Panie Radny, Wójt Skowroński w tej 

sprawie to już mi z lodówki wyskakuje, no proszę mi uwierzyć. Robimy co  

możemy, aby znaleźć te pieniądze. 

Radny Aleksander Frankiewicz: Tylko doprecyzuję, że pierwotnie kosztorys tej 

drogi to wynosił 3 500 000,00 zł. 

Radny Michał Śliwiński: Będzie łatwiej ten 250 000,00 zł dla Jurka i 250 000,00 

zł dla przewodniczącego, zawsze łatwiej po 250. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są jeszcze pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę. 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

Radni Powiatu Łowickiego przystąpili do głosowania nad projektem Uchwały 

RPŁ w sprawie zmiany budżetu Powiatu Łowickiego na 2023 rok. /Zał. Nr 17/ 

Radni RPŁ w głosowaniu jawnym /w głosowaniu wzięło udział 18 Radnych RPŁ, 

nieobecny K. Figat/: 

Za     – 15 

Przeciw    – 0 

Wstrzymało się   – 3 

Podjęli Uchwałę Nr LXXIII/461/2023 RPŁ w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Łowickiego na 2023 rok. /Zał. Nr 18/ 
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Ad. pkt 13 

Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ zmieniającej Uchwałę  

Nr LXI/394/2023 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 25 stycznia 2023 roku w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łowickiego 

na lata 2023-2036. 

Główna Księgowa Sylwia Gajda przedstawiła projekt Uchwały RPŁ 

zmieniającej Uchwałę Nr LXI/394/2023 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 25 

stycznia 2023 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Łowickiego na lata 2023-2036. 

Główna Księgowa Sylwia Gajda: Dodam tylko, że była autopoprawka 

wprowadzona do Wieloletniej Prognozy Finansowej, polegająca na utworzeniu 

zadania 2-letniego pod nazwą ,,Budowa boiska trawiastego w Zespole Szkół 

Ponadpodstawowych Nr 2” i to jest podział na 2023, 2024. W 2023 kwota 

260 000,00 zł, z czego 230 000,00 zł dotacji, w 2024 kwota 275 000,00 zł – środki 

własne. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są pytania do 

przedstawionego projektu? Nie widzę. 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

Radni Powiatu Łowickiego przystąpili do głosowania nad projektem Uchwały 

RPŁ zmieniającej Uchwałę Nr LXI/394/2023 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 

25 stycznia 2023 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Łowickiego na lata 2023-2036. /Zał. Nr 19/ 

Radni RPŁ w głosowaniu jawnym /w głosowaniu wzięło udział 18 Radnych RPŁ, 

nieobecny K. Figat/: 

Za     – 14 

Przeciw    – 3 

Wstrzymało się   – 1 

Podjęli Uchwałę Nr LXXIII/462/2023 RPŁ zmieniającą Uchwałę Nr 

LXI/394/2023 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 25 stycznia 2023 roku w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łowickiego na lata 2023-

2036. /Zał. Nr 20/ 

Ad. pkt 14 

Sprawozdanie Zarządu Powiatu Łowickiego z działalności w okresie między 

sesjami. /Zał. Nr 21/ 
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Starosta Łowicki Marcin Kosiorek: Tradycyjnie zostało ono przesłane mailem, 

proszę o pytania. 

Radny Krzysztof Górski: Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Starosto, ja 

mam pytanie odnośnie pkt 1 podpunkt b: wyrażono pozytywną opinię w temacie 

utworzenia w Zespole Opieki Zdrowotnej hospicjum stacjonarnego. Czy ja 

rozumiem, że to będzie oparte na wydzielonych pomieszczeniach niezależnych i 

osobnej kadrze? Jak to jest? Jaka to będzie perspektywa, jak to będzie wyglądało? 

Bo jeżeli z tego co wiem, ma się to odbyć kosztem Oddziału Wewnętrznego, no 

to nie bardzo to widzę. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Poprosimy Panią 

Dyrektor. 

Dyrektor ZOZ w Łowiczu Urszula Kapusta – Tymoshchuk: Proszę Państwa, 

wystosowaliśmy do Państwa taką prośbę o zaopiniowanie stworzenia hospicjum 

dlatego, że mamy zielone światło dyrekcji NFZ-u, że jest taka możliwość. Mamy 

też po rozmowach opcję i otwartość na to, żeby stworzyć rehabilitacje poudarową. 

Te potrzeby są bardzo duże, jeżeli chodzi o naszych mieszkańców, natomiast 

jeżeli chodzi o tą rehabilitację poudarową, niestety nie mamy lokalu. Hospicjum, 

liczymy na to, że wiemy, że będą środki na opiekę długoterminową i tutaj 

gdybyśmy mieli jakąś promesę z NFZ-u, to jest szansa, że możemy się ubiegać o 

rozbudowę naszego szpitala. Na pewno nie byłoby to kosztem oddziału interny, 

bo interna jest nam potrzebna, te łóżka naprawdę są obłożone w pełni, nawet 

ponadto. Na ten moment byśmy może zaczęli, tylko że to jest kwestia oczywiście 

kilku miesięcy, bo to nie jest tu i teraz, bo musimy mieć po pierwsze rozpisany 

konkurs na taką opiekę i to już jest po stronie NFZ-u, może kilka łóżek na trzecim 

piętrze z wykorzystaniem dodatkowego właśnie personelu.  

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję Pani Dyrektor. Czy są 

jeszcze pytania do Zarządu? Nie widzę. 

Ad. pkt 15 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Powiatu Łowickiego z działalności w 

okresie między sesjami. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: 13 października brałem udział w 

młodzieżowej sesji Młodzieżowej Rady Powiatu, 15 października uczestniczyłem 

w obchodach Dnia Papieskiego, 16 października dla upamiętnienia powstałej 

Komisji Edukacji brałem udział w obchodach Dnia Edukacji Narodowej, 23 

października uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 

Turystyki i Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Dziękuję. Czy są pytania? Jeśli 

nie ma pytań to przechodzimy do pkt 16. 
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Ad. pkt 16 

Wolne wnioski radnych i sprawy różne. 

Radny Janusz Michalak: Panie Przewodniczący, Szanowni Koledzy, Koleżanki 

Radni, ja w takiej sprawie organizacyjnej w zasadzie. Wiemy, że w listopadzie 

mamy tylko uroczystą sesję u Darka, a sesji takiej merytorycznej, roboczej nie 

ma, więc mam propozycję, ponieważ i tak muszą się odbyć komisje, żebyśmy 

odbyli jedno wspólne posiedzenie wszystkich komisji. Wtedy Zarząd mógłby 

nam przedstawić te pierwsze czytanie budżetu i załatwilibyśmy sprawę jednego 

dnia i tyle. Dziękuję.  

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Zanim oddam głos Radnemu 

Krystianowi Cipińskiemu to chciałbym, żebyście Państwo się odnieśli do tej 

propozycji. 

Radny Janusz Michalak: Mogłaby to być tradycyjna środa. 

Wiceprzewodniczący RPŁ Zbigniew Kuczyński: Jesteśmy za. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Czyli wszyscy jesteśmy za. 

Uważam to za pomysł bardzo dobry, w związku z tym jesteśmy umówieni, że 

będzie jeden termin dla wszystkich komisji. 

Radny Krystian Cipiński: Szanowny Panie Starosto, Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, dawno nie składałem interpelacji, dlatego chyba z czystym 

sumieniem mogę powiedzieć, że dzisiaj złożę aż trzy, ale nie są jakieś tam 

powiedzmy bardzo spektakularne. W każdym razie uznaję je za potrzebne. Jedna 

jest kosztowna, to może od tej zacznę. Wynika ona z potrzeby dofinansowania 

wyjazdu na Mistrzostwa Świata zawodnika, łowiczanina Szymona Dałka. 

Szymon zakwalifikował się, on na co dzień jest zawodnikiem dyscyplin muai thai, 

czyli tajskiego boksu, zakwalifikował się do udziału w Mistrzostwach Świata w 

Turcji i żeby ten udział mógł być możliwy, to jest taki wniosek, żeby wesprzeć 

jego wyjazd, a byłaby to naprawdę dobra promocja dla powiatu i oczywiście też 

promowanie i wspieranie sportu, kwota 8 000,00 zł. Może z końcem roku coś się 

w budżecie znajdzie. No kolejna interpelacja, która wiąże się z jakimiś kosztami, 

a może nie, bo to niekoniecznie może być kosztowne. Dotyczy wsparcia 

sprzętowego Stowarzyszenia Miejsko-Powiatowego Koła Diabetyków, oddział w 

Łowiczu. To Stowarzyszenie, właściwie jego Zarząd zwrócił się do mnie z 

prośbą, jako radnego powiatowego o wsparcie przy zakupie komputera na 

potrzeby prowadzenia działalności koła. Koło zrzesza w swoich szeregach i 

opiekuje się mieszkańcami Powiatu Łowickiego. Nie musi być to nowy komputer, 

to w nawiązaniu do tego właśnie, że to nie musi być jakby jakiś tam koszt 

poniesiony z tego tytułu, może to być komputer, który już gdzieś tam w urzędzie 
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się sprawdził, posłużył, a można go po prostu w formie takiego sprzętu z demobilu 

po prostu przekazać na użytek Stowarzyszenia. I ostatnia interpelacja, tutaj już 

bez kosztów , ale będzie wymagała, jeżeli oczywiście zostanie podjęta, będzie 

wymagała zaangażowania. Zwracam się do zarządu z prośbą o powołanie 

Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego. Istnieje Miejska Rada 

Działalności Pożytku Publicznego, która reprezentuje trzeci sektor w mieście. Ja 

wiem, mam tego świadomość, że organizacje pozarządowe w powiecie łowickim 

są również aktywne, one generalnie skupiają się wokół tematów sportowych. Ich 

reprezentacja w samorządzie powiatowym myślę, że tutaj też powinna mieć 

miejsce i ich głos powinien być słyszalny. Nie musi to być na już, nie musi to być 

w tym roku, może takie nowe rozdanie z nowym rokiem, ale rzucam to jako 

propozycję pod rozwagę. Bardzo serdecznie dziękuję. 

Starosta Łowicki Marcin Kosiorek: To oczywiście my tam to przyjrzymy się 

tym interpelacją, natomiast jako cukrzyk to wspieram absolutnie, także coś tam 

znajdziemy dla diabetyków. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Szanowni Państwo, ja prosiłem o 

przesłanie informacji, tego zaproszenia i Państwo takie zaproszenie otrzymaliście, 

ale ja jeszcze raz pozwolę sobie przeczytać. ,,W imieniu Pani Dyrektor, dyrekcja 

wraz z całą społecznością szkolną Specjalnego Ośrodka Szkolno – 

Wychowawczego im. Jana Brzechwy w Łowiczu zapraszają radnych powiatu 

łowickiego na uroczystość 60-lecia placówki, która odbędzie się 27 października 

2023 r. o godzinie 11 w budynku Ośrodka przy ul. Powstańców 1863 r.”. Jeszcze 

raz wszystkich serdecznie zapraszam. Dziękuję. Czy są jeszcze wolne wnioski i 

sprawy…? Nie widzę. 

Ad. pkt 17 

Zakończenie obrad LXXIII Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak zamknął obrady LXXIII Sesji Rady 

Powiatu Łowickiego. 

 

Protokołowała: 

W. Kwasek 
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